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39. ZBOROVANJE GRADBENIH KONSTRUKTORJEV

Zadnji novembrski dan leta 2017 smo v 
Slovenskem društvu gradbenih konstruktor-
jev (SDGK) organizirali 39. zborovanje, ki je 
potekalo v hotelu Four Points by Sheraton 
v Ljubljani. Zborovanja, na katerem je bilo 
predstavljenih 17 strokovnih in 9 znanstvenih 
prispevkov, se je udeležilo 132 inženirk in 

inženirjev, ki so jih ob odprtju nagovorili pred-
sednik SDGK doc. dr. Jože Lopatič, prodekan 
Fakultete za gradbeništvo in geodezijo UL za 
razvojno področje prof. dr. Žiga Turk in pred-
sednik matične sekcije gradbenih inženirjev 
pri IZS dr. Samo Medved. Na vabilo SDGK je 
gost doc. dr. José J. Oliveira Pedro iz podjetja 
Grid in Univerze v Lizboni predstavil večletne 
izkušnje pri projektiranju in razvoju sovprežnih 
mostov. Tudi na Portugalskem so investitorji 
spoznali prednosti sovprežnih mostov, ki se 
kažejo predvsem v kvalitetni uporabi objektov. 

Letos so bile v ospredju predstavitve izvedenih 
projektov mostov in konstrukcij. Predstav- 
ljeni so bili tudi prispevki s področja razvoja 
gradbeništva, diskutirali pa smo tudi o vplivu 
recesije na stanje gradbeništva v Sloveniji. 
Težko pričakovano gospodarsko rast, ki jo že 
nekaj časa kažejo statistični podatki, končno 
občuti tudi slovensko gradbeništvo. Povečanje 
vrednosti gradbenih del na letni ravni je bilo v 
prvih sedmih mesecih kar občutno, pri tem pa 
je bilo precej večje pri stavbah kot pri inženir-
skih objektih. Mediji poročajo o povečanem 
povpraševanju po stanovanjih, pričakujemo 
pa tudi realizacijo večjih infrastrukturnih na-

ložb. Po dolgem času so bolj optimistična tudi 
projektantska podjetja, ki na eni strani občutijo 
povečano povpraševanje po storitvah, na drugi 
strani pa se še vedno spoprijemajo s proble-
mom prenizkih cen, kar se pogosto odraža v 
slabi kvaliteti projektne dokumentacije, to pa 
preko verižnega učinka meče slabo luč na 

celotno gradbeništvo. Izboljšanje javne podobe 
gradbeništva lahko dosežemo le z zadovoljni-
mi naročniki in uporabniki, zato je nujno treba 
urediti področje cen inženirskih storitev, še 
posebno pri javnih naročilih. Diskusijo na temo 

problematike nizkih cen projektiranja je vodil 
mag. Marjan Čerin. V splošni diskusiji smo se 
strinjali, da je problem večplasten, poudarjeno 
pa je bilo nezadovoljstvo inženirjev z večletno 
pasivnostjo IZS pri urejanju tega področja. 
Po mnenju projektantov bi se moral IZS ak-
tivno vključiti v problematiko z opravljanjem 
strokovnega nadzora nad svojimi člani in 

sankcionirati projektante, ki so odgovorni za 
projektno dokumentacijo slabe kvalitete in s 
tem doseči dvig cen. Dr. Leon Hladnik, član 
upravnega odbora pri IZS, je pojasnil, da pri 
IZS potekajo aktivnosti v tej smeri. Debato 
smo zaključili s sklepom, da se bo tudi SDGK 
angažiral za ureditev cen in kvalitete projektov. 
Na zborovanju je Dejan Prebil, član komisije 
IZS za sistemske zakone, predstavil probleme 
pri ureditvi področja rekonstrukcij z vidika 
mehanske odpornosti in stabilnosti gradbenih 
objektov. Seznanil nas je, da se pripravlja 
tehnična smernica za ureditev rekonstrukcije 
objektov, udeležence zborovanja pa je pozval 
k sodelovanju pri pripravi smernice. V znan-
stveno obarvanem delu zborovanja so nas ko-
legi z UL FGG seznanili, da je druga generacija 
standardov Evrokod v polni pripravi. Formirane 
so projektne skupine, v katere so bili na javnem 
mednarodnem izboru izbrani tudi kolegi z UL 
FGG, ki so že oziroma bodo pripravile nove 
različice standardov, ki jih lahko pričakujemo 
po letu 2020.

Zahvaljujemo se recenzentom znanstvenih 
prispevkov za njihovo vestno in dobro oprav-
ljeno delo, avtorjem prispevkov za zanimive 
predstavitve, številnim sponzorjem, ki so pod-
prli izvedbo dogodka in delovanje društva, in 
ne nazadnje vsem udeležencem zborovanja. 
Upamo, da je zborovanje izpolnilo pričakovan-

ja udeležencev. Naslednjič, v letu 2018, ko 
bomo označili 40. organizacijo zborovanja, 
pa predvidevamo, da se bomo temu primerno 
srečali na dvodnevnem dogodku na Bledu, kjer 
smo se doslej največkrat zbrali.
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